
 
 
 

13. juni 2024 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut.  

Spørgsmål: 

1. Kan Naalakkersuisut redegøre for status på kontakten til rigsmyndighederne i forhold til 

beslutningsforslaget EM2022/60? 

2. Hvilke skridt er der blevet taget siden beslutningen blev vedtaget, og hvad er den 

nuværende status på processen? 

3. Hvornår forventes en fuldstændig redegørelse for præmisserne for overtagelse af 

færdselsområdet og formueretten at være klar? 

4. Hvilke udfordringer eller forsinkelser er eventuelt blevet identificeret i denne proces? 

(Medlem af Inatsisartut Kuno Fencker, Siumut) 

Begrundelse: 

I forbindelse med beslutningsforslag EM2022/60 blev det besluttet, at Naalakkersuisut skulle 

kontakte rigsmyndighederne med henblik på at redegøre for alle præmisser for overtagelse af 

færdselsområdet og formueretten. Ifølge Selvstyreloven bilag liste I fremgår det, at disse 

sagsområder kan overgå til Grønlands Selvstyre på tidspunkter, der fastsættes af selvstyret. Både 

færdselsområdet og formueretten er nævnt under liste I, henholdsvis pkt. c) og pkt. d). Det er 

dermed inden for Naalakkersuisut's kompetence at beslutte, hvornår disse områder skal 

overtages, således at Grønland kan påtage sig det fulde lovgivningsarbejde. 

Formålet med redegørelsen er at sikre en grundig og klar forståelse af alle forudsætningerne for 

overtagelsen. Beslutningsforslaget blev vedtaget den 24. november 2022. Det forekommer derfor 

bekymrende, at der til dags dato endnu ikke er fremlagt en redegørelse eller status på kontakten 

til rigsmyndighederne. Denne forsinkelse rejser spørgsmål om, hvorvidt Naalakkersuisut prioriterer 

og håndterer processen omkring overtagelsen af sagsområderne med den fornødne seriøsitet og 

effektivitet. 

 

Jeg ønsker at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


